
VALTUUSTOALOITE

Keskipohjanmaa -lehti on uutisoinut Kokkolan heikosta vuokra-asuntotilanteesta.
Vapaita vuokra-asuntoja koko kaupungissa vain pieni määrä ja kaupungin huonoa
vuokra-asuntosaatavuutta on jo vuosia nostettu esiin mm. oppilaitosten, Soiten ja
työnantajien toimesta. Vuokra-asuntoja puuttuu lähes kaikilta asukasryhmiltä.

Kokkolan maankäyttö- ja asuntopoliittinen MASTO -ohjelma on päivitetty vuonna
2024 ja siinä oli asuntopolitiikkaa koskien listattu tavoite asuntokannan
monipuolistamisesta.

Kokkolan asuntopolitiikkaan ei ole kuulunut vuokra-asuntokannan
monipuolistaminen eikä myöskään vuokra-asuntojen määrän lisääminen omin
toimin.

Asuntopolitiikka on laajempi kokonaisuus kuin vain kaavoitus.
Asuntopolitiikkaan kuuluu myös sosiaalisen hyvinvoinnin ulottuvuus sekä
asuntojen saatavuuden varmistaminen. Tässä kaupungin tulee olla aktiivinen
myös omilla toimenpiteillään. Asuntorakentamisen mahdollistaminen yksityisten
toimijoiden toimesta on tärkeää, mutta ei riittävä toimi Kokkolan kokoisen
kaupungin asuntopolitiikan hoitamiseen.

Me SDP:n valtuustoryhmässä esitämme, että

1) MASTO -ohjelman päivittäminen tulee aloittaa viipymättä,
2J Kokkolan kaupunki nimeää asuntopoliittisen ryhmän, jossa

kaupunkiympäristön toimijoiden lisäksi ovat edustettuna myös muut
toimialat,

3) pyytää asuntopoliittiseen työhön mukaan myös soiten ja alueen
oppilaitosten sekä mahdollisesti erilaisten järjestöjen edustajat sekä

4) lähtee kartoittamaan toimia erilaisten asumismuotojen ja monipuolisen
sosiaalisen asuntotuotannon lisäämiseksi

Kokkolas sa 1.5.4.2024
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